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Zusammenfassung

        

          
Hintergrund: Das Auftreten funktioneller Veränderungen im Zusammenhang mit solitären, hypopigmentierten Flecken des retinalen Pigmentepithels (RPE) ist in der Vergangenheit kontrovers diskutiert worden. Die vorliegende Kasuistik beschreibt die elektrophysiologischen Veränderungen und korrelierenden klinischen Befunde bei einer jungen Patientin. Patienten und Methoden: Wir beschreiben eine 10-jährige, südamerikanische Patientin mit einem solitären, albinotischen Fleck des RPEs. Zusätzlich zu der klinischen Untersuchung wurden Fluoreszenz-Angiografie, Fundusautofluoreszenzuntersuchung, optische Kohärenztomografie (OCT) und funktionelle Studien mit dem Humphrey-Gesichtsfeld (24 - 2), dem Goldmann Perimeter und dem mutlifokalen Elektroretinogram (mfERG) durchgeführt. Ergebnisse: Ein umschriebener Defekt fand sich sowohl mit der Goldmann als auch der Humphrey 24 - 2 Gesichtsfelduntersuchung (signifikant auf dem 0,5 Prozentlevel für Pattern Deviation). Das multifokale ERG zeigte verringerte Amplituden und eine verlängerte Gipfelzeit in den korrespondierenden Arealen. In der Fundusautofluoreszenzuntersuchung fand sich eine erheblich verminderte Autofluoreszenz in dem Bereich des veränderten Pigmentepithels, wobei die OCT-Befunde auf eine Ansammlung subretinaler Flüssigkeit oder einer schisis-ähnlichen Veränderung über dem betroffenen Areal hinwiesen. Schlussfolgerung: Solitäre, albinotische Flecken des RPEs können mit Gesichtsfelddefekten und mit äußeren, retinalen Funktionsverlusten verbunden sein. Diese Defekte erklären sich möglicherweise aus einer verminderten oder fehlenden Funktion des retinalen Pigmentepithels und/oder chronisch-exsudativen Veränderungen.


      
        
Abstract

        

          
Purpose: The presence or absence of functional changes associated with solitary, congenital, hypopigmented lesions of the retinal pigment epithelium (RPE) have been a matter of controversy. This case report describes retinal and functional findings in a young patient with such a lesion. Methods: A 10-year-old Hispanic female with a solitary congential hypopigmented spot of the RPE was examined using fundus photography, fluorescein angiography, autofluorescence imaging (AF) and optical coherence tomography (OCT). Functional analyses were performed using the Humphrey 24 - 2 visual field, Goldmann perimetry and the multifocal ERG (mfERG). Results: A small visual field defect was demonstrated on both Goldmann perimetry (I/ 2e test object) and on Humphrey 24 - 2 visual field testing (significant at the 0.5 % level for pattern deviation). The multifocal ERG response amplitudes were decreased in the corresponding area and increased in implicit time. Autofluorescence imaging showed an absence of fluorescence corresponding to the area of the lesion. OCT findings were indicative of a small amount of subretinal fluid or schisis-like changes overlying the RPE anomaly. Conclusion: The results indicate that solitary, albinotic spots of the RPE can be associated with visual field defects and outer retinal deficits; these may be related to impaired RPE function and/or chronic exudative changes.


      

Schlüsselwörter

Retina - okuläre Tumoren - Elektrophysiologie




Key words

retina - ocular tumors - electrophysiology






Literatur


	
[bookmark: RKLIMO-0380-1]1 Fuhrmann C, Bopp S, Laqua H. Congenital grouped albinotic spots: a rare anomaly of the retinal pigment epithelium. Ger J Ophthalmol 1992 1 (2): 103-104 



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-2]2 Gass J. Differential Diagnosis of Intraocular Tumours: A Stereoscopic Presentation. St Loius; Mosby-Year Book 1974: 221-246 



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-3]3 
              Gass J D. 
              Focal congenital anomalies of the retinal pigment epithelium. 
              Eye. 
              1989; 
              3 (1) 
              1-18 
            



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-4]4 
              Roseman R L, Gass J D. 
              Solitary hypopigmented nevus of the retinal pigment epithelium in the macula. 
              Archives of ophthalmology. 
              1992; 
              110 
              1358-1359 
            



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-5]5 
              Bhatt N S, Shah M. 
              Solitary hypopigmented nevus of the retinal pigment epithelium in the macula. 
              Indian journal of ophthalmology. 
              1997; 
              45 
              115 
            



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-6]6 Gass J. Stereoscopic Atlas of Macular Diseases: Diagnosis and Treatment. St Louis; CV Mosby 1997: 820-821 



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-7]7 
              Teitelbaum B A, Hachey D L, Messner L V. 
              Torpedo maculopathy. 
              Journal of the American Optometric Association. 
              1997; 
              68 
              373-376 
            



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-8]8 
              Shields C L, Mashayekhi A, Materin M A. et al .
              Optical coherence tomography of choroidal nevus in 120 patients. 
              Retina. 
              2005; 
              25 
              243-252 
            



Google Scholar





	
[bookmark: RKLIMO-0380-9]9 
              Meyer C H, Rodrigues E B, Mennel S. et al .
              Grouped congenital hypertrophy of the retinal pigment epithelium follows developmental patterns of pigmentary mosaicism. 
              Ophthalmology. 
              2005; 
              112 
              841-847 
            



Google Scholar









[bookmark: SIG1]Dr. Irene A. Barbazetto



Vitreous Retina Macula Consultant of NY




460 Park Avenue




10022 New York, USA




Phone: 001/2 12/8 61 97 97




Fax: 001/2 12/6 28 87 49




Email: ibarbazetto@yahoo.com
























  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 34.205.172.146
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  